
   

Vragen Commissie Ruimte 13 oktober 2023  
 

Vragen Inez Flameling (PvdA-GL), over Brief GS van 18 juli 2023 over monitoringsrapportage over 2021 en 2022 
milieuprogramma 2018- 2022 - 359585, agendapunt 10 
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1. Er staat dat de doelen zijn gehaald voor licht en duisternis namelijk dat de 
duisternisgebieden zijn aangewezen. Is gemeten of het in deze gebieden inderdaad 
donkerder is geworden of in ieder geval gelijk gebleven sinds 2019? 

Er is niet specifiek gemonitord of deze gebieden donkerder zijn geworden. 
Dit wordt wel meegenomen bij de monitoring van thema Licht in het 
huidige milieuprogramma. 

2. Bij het onderwerp luchtkwaliteit staat dat het doel behaald is. Er is in 2021 en 2022 een 
dalende trend, wat positief is. Maar dit is een relatieve vergelijking. Is er ook een meetbaar 
einddoel voor de luchtkwaliteit en kan dan nu gesteld worden dat het doel is behaald? Zo 
niet wat zijn de vervolgstappen? 

Het operationele doel uit het Milieuprogramma 2018-2022 was goede 
luchtkwaliteit. Om hierop te monitoren is o.a. als indicator gebruikt de 
toetsing van de resultaten van buitenluchtmetingen aan de wettelijke 
grenswaarden voor de componenten waar naar gemeten wordt. 
Omdat geen overschrijdingen van deze grenswaarden zijn geconstateerd 
en concentraties zijn gedaald (verbetering luchtkwaliteit) is gesteld dat het 
doel van het Milieuprogramma 2018-2022 is behaald. 

Onze inzet stopt niet als minimale normen zijn behaald want ook de 
huidige luchtkwaliteit leidt nog tot negatieve gezondheidseffecten. 
Aan verdere verbetering van de luchtkwaliteit werken wij via het 
Milieuprogramma 2023-2027 en het Schone Lucht Akkoord. 

3. Welke factoren hebben de sanering van spoedlocaties vertraagd? Zijn die factoren nu 
weggenomen? Om welke spoedlocaties gaat het? 

De saneringen van de nu bekende en beschikte spoedlocaties lopen. Of 
er is nog een aanvullend eindonderzoek nodig, de evaluatie moet nog 
afgerond worden, of er vindt nog monitoring of nazorg plaats.  Monitoring 
en nazorg zijn trajecten die nog vele jaren kunnen doorgaan, nadat de 
echte sanering heeft plaatsgevonden. De spoedlocaties kunnen daarom 
nog niet als afgerond beschouwd worden en daarom is de doelstelling uit 
het milieuprogramma 2018-2022 niet gehaald.  
 
De lijst met spoedlocaties zal medio november ter vaststelling worden 
voorgelegd aan GS en openbaar gemaakt op de website van de RUD 
Zeeland. 

4. Er zijn flink wat overtredingen van de milieuregels door provinciale bedrijven. Wat 
verklaart dit? Wat gebeurt er bij recidive? Zijn de sancties wel effectief, m.a.w. is 
aangetoond dat bedrijven zich na een sanctie beter aan de regels houden? 

Er is geen eenduidige verklaring voor overtredingen. Oorzaken van 
overtredingen zijn onbekendheid van de regelgeving, onwelwillendheid, 
calculerend of zelfs crimineel gedrag. De intentie met risicogericht toezicht 
is bovendien dat we toezicht houden op onderwerpen waar ook mogelijk 
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overtredingen plaatsvinden en er potentiële risico’s zijn. De aantallen  
overtredingen wijzen er elk geval op dat toezicht op de juiste plaatsen 
plaatsvindt, namelijk daar waar nog verbetering in naleving te behalen 
valt.  
 
Handhaving vindt plaats conform de landelijke handhavingsstrategie 
(LHS). Indien recidive plaatsvindt, wordt verzwaard ingezet op 
bestuursrechtelijk of strafrechtelijke optreden of middels een combinatie 
van deze instrumenten.  
 
In het algemeen kan gesteld worden dat verbetering op naleefgedag 
plaatsvindt bij de individueel gecontroleerde bedrijven op de betreffende 
aspecten. 




